
Preiskava spornih menedžerskih odkupov

Poleg Andreja Vizjaka naj bi bila zaslišana nekdanja državna sekretarja Tomaž
Jeršič in Andrijana Starina Kosem - Elaborat gradiva naposled pripravili v DZ
Ljubljana - Gospodarski minister v Janševi vladi Andrej Vizjak ter nekdanja državna sekretarja na gospodarskem
ministrstvu Andrijana Starina Kosem in Tomažjeršič bodo kot prve priče povabljeni pred člane preiskovalne komi-
sije za ugotavljanje politične odgovornosti pri spornih menedžerskih prevzemih. Takšen sklep komisije je po vče-
rajšnji seji predstavil njen predsednik Alojz Posedel (Zares). Priče naj bi pred komisijo stopile konec novembra, kdo
pa bodo preiskovanci, Posedel še ni vedel povedati.

Komisija želi ugotoviti, ali so no-
silci javnih funkcij vpleteni v finan-
ciranje spornih menedžerskih pre-
vzemov Istrabenza in Pivovarne
Laško. »Nekdanji minister in držav-
na sekretarja so trojica, ki bo lahko
najbolj verodostojno pričala o raz-
merah na ministrstvu: kdo je pri-
pravljal zakonodajo, kako so jo pre-
dlagali v državni zbor, kdo je odlo-
čal o sprejetju ali nesprejetju posa-
meznih amandmajev,« je pojasnil
Posedel. Napovedal je, da bodo v
prihodnje na zaslišanje povabili še
druge priče.

Šest tisoč listin v 17 fasciklih
Strokovne službe državnega zbo-

ra so tudi pripravile elaborat gradi-
va, povezanega s prevzemno zako-
nodajo. Po Posedelovih besedah

gradivo obsega 6000 listin, zbranih
v 17 fasciklih. V njih so zbrani zako-
ni, spremembe zakonov, magneto-
grami, delovno gradivo parlamen-
tarnih delovnih odborov in vladni
zapisniki. Posedel je z zbranim gra-
divom zadovoljen, saj meni, da je
vzorno urejeno, tako kronološko
kot po vsebini, ker zajema vsa rele-
vantna področja glede menedžer-
skih prevzemov.

Spomnimo, da je komisija za iz-
delavo elaborata najprej izbrala
družbo Nebra, ki jo vodi Branka
Neffat. Ta je od sodelovanja s komi-
sijo odstopila, menda zaradi medij-
skega pritiska. Branka Neffat je na-
mreč sodelovala pri izdelavi prej-
šnje prevzemne zakonodaje, pri
prevzemih pa je svetovala števil-
nim družbam v Sloveniji, med dru-
gim v Istrabenzu in Jati Emoni. Po-

sedel je prikazal svoj pogled na pre-
kinitev sodelovanja Nebre s komi-
sijo: »Od dela je verjetno odstopila
tudi zato, ker niso razumeli naše
zahteve. Mi nismo želeli sklepov,
ampak samo urejeno gradivo, kro-
nološko od leta 1997, ko je bil prvi
predlog zakona o prevzemih. Na
podlagi tega se komisija lahko do-
koplje do ugotovitev,« je rekel Pose-
del

Člani komisije bodo zdaj pregle-
dali gradivo in zaslišali priče, nato
pa se bodo odločili, kdo bodo prei-
skovanci.
Nejc Gole

Andrijana Starina Kosem že pričala pred preiskovalno komisijo
prejšnjega mandata
Andrijana Starina Kosem je državna sekretarka na ministrstvu za
gospodarstvo postala decembra 2004. Avgusta 2005 seje udeležila
sestanka z Janezom Janšo, Boškom Šrotom in Igorjem Bavčarjem, na
njem pa so se domnevno pogovarjali tudi o prodaji Mercatorja
Istrabenzu in Laškemu. V vladi je bila do maja 2007, ko je postala
predsednica nadzornega sveta, pozneje pa tudi predsednica uprave
Dela, ki je bilo v večinski lasti Srotove Pivovarne Laško. Sicer pa ima
Starina Kosmova že izkušnje s pričevanjem pred parlamentarnimi
preiskovalnimi komisijami. Nastopila je že pred preiskovalno komisijo,
ki je še v prejšnjem mandatu preučevala domnevno sporne prodaje
deležev Kapitalske in Slovenske odškodninske družbe. Alojz Posedel


